



*(Le français suit.)*

**FOR IMMEDIATE RELEASE**

**Supreme Court of Canada Justices to Visit Thunder Bay  
as part of 150th Anniversary Commemorations**

**OTTAWA, November 3, 2025** – Chief Justice Richard Wagner, along with Justices Malcolm Rowe and Michelle O'Bonsawin, will visit Thunder Bay, Ontario, on November 17 and 18, 2025, as part of the Supreme Court of Canada's 150th anniversary commemorations. The visit marks the fifth and final stop in a series of visits that has allowed the Court to engage directly with Canadians from coast to coast to coast.

Students, members of the public, the media and the legal community are all invited to participate in the events planned during the visit.

"Each visit across the country has strengthened our connection with Canadians and deepened our appreciation of the diverse realities that shape our society. The Court's 150th anniversary is not just a milestone. It is a reaffirmation of our shared commitment to justice and the rule of law," said the Right Honourable Richard Wagner, Chief Justice of Canada. "As we conclude this national journey in Thunder Bay, we celebrate the essential place of the Supreme Court in our democracy and the trust that binds the Court to the public it serves."

This visit is made possible through the support of a local organizing committee, bringing together members of the judiciary, the bar, and academia, under the leadership of the Honourable Michael Tulloch, Chief Justice of Ontario.

"We are honoured to welcome the Supreme Court of Canada to Thunder Bay and witness its efforts to foster open dialogue, trust and confidence in our justice system," said Chief Justice Tulloch. "The Supreme Court's visit to Northwest Ontario is a reminder that justice is not confined to Ottawa; it belongs to all Canadians."

This visit is made possible through the support of all Ontario's courts, as well as numerous individuals and organizations, including the Bora Laskin Faculty of Law at Lakehead University, the Thunder Bay Law Association, the Ontario Bar Association and the Law Society of Ontario.

Members of the Court have already had very productive visits to Victoria, BC in February, Moncton, NB in March, Yellowknife, NT in September, and Sherbrooke, QC in October. The

Court has other events planned throughout 2025 to commemorate its 150th anniversary, for which information is available on the [Supreme Court of Canada web page](#).

## **Itinerary Overview**

Please note that the itinerary is subject to change. Events that are open to the public/media are indicated as such. Additional information is available on the [Supreme Court of Canada web page](#).

### **Day One (Monday, November 17, 2025)**

- At 8 a.m., the visiting members of the Supreme Court of Canada and the Chief Justice of Ontario, the Honourable Michael Tulloch, will take part in a media availability at Delta Hotel in Thunder Bay. Preregistration is required; journalists may contact [media@scc-csc.ca](mailto:media@scc-csc.ca) to register.
- At 9:30 a.m., judges will take part in a special public forum [\*Beyond the bench: a dialogue with Judges of the Supreme Court of Canada\*](#). It is a free, town-hall style event where judges will answer questions from the public on a wide variety of topics. The event will begin with a welcoming ceremony with Indigenous leaders. Members of the public can attend in person or virtually. Reserve your seat and submit your questions by sending an email to [ThunderBay150@scc-csc.ca](mailto:ThunderBay150@scc-csc.ca).
- Judges will interact with secondary school students and answer their questions on our justice system.
- Judges will take part in discussions with representatives of the local judicial community.

### **Day Two (Tuesday, November 18, 2025)**

- Judges will visit the Kinna-aweya Legal Aid Clinic.
- Judges will meet with students and faculty members at the Bora Laskin Faculty of Law at Lakehead University.
- Judges will meet with members of the local legal community.

For more information about the visit and related activities, please visit <https://www.scc-csc.ca/150/thunder-bay-eng.html>.

## **Media Contact**

Daniel Byma  
Executive Legal Officer and Chief of Staff  
Chambers of the Chief Justice of Canada  
613-996-9296  
[Daniel.Byma@scc-csc.ca](mailto:Daniel.Byma@scc-csc.ca)

## **About the Supreme Court of Canada**

Established in 1875, the Supreme Court is Canada's final court of appeal. As the highest court in the land, it has final jurisdiction over disputes in every area of the law. Since its inception, the Court has played a crucial role in shaping Canada's legal landscape, providing the foundation for a strong and secure democratic country founded on the rule of law. The nine judges hear and decide cases in both English and French on legal issues that are important to the public and help develop Canadian law. The Court is also bijural, which means it applies the law according to common law and civil law legal traditions.

---

## **POUR DIFFUSION IMMÉDIATE**

### **Des juges de la Cour suprême du Canada visiteront Thunder Bay dans le cadre de la commémoration du 150<sup>e</sup> anniversaire**

**OTTAWA, le 3 novembre 2025** – Le juge en chef Richard Wagner et les juges Malcolm Rowe et Michelle O'Bonsawin visiteront la ville de Thunder Bay, en Ontario, les 18 et 19 novembre 2025 dans le cadre de la commémoration du 150<sup>e</sup> anniversaire de la Cour suprême du Canada. Cette visite constitue la cinquième et dernière étape d'une série de déplacements qui ont permis à la Cour d'aller à la rencontre des Canadiens et Canadiennes d'un océan à l'autre.

Les étudiants, le public, les médias et la communauté juridique sont tous invités à participer aux événements prévus pendant la visite.

« Chaque visite à travers le pays a renforcé notre lien avec la population canadienne et approfondi notre compréhension des réalités diverses qui façonnent notre société », a affirmé le très honorable Richard Wagner, juge en chef du Canada. « Le 150e anniversaire de la Cour suprême du Canada n'est pas seulement une étape importante. Il représente une réaffirmation de notre engagement commun envers la justice et la primauté du droit. Alors que nous concluons cette série de visites à Thunder Bay, nous célébrons le rôle essentiel de la Cour suprême dans notre démocratie, ainsi que la confiance qui unit la Cour au public qu'elle sert. »

La visite est rendue possible grâce au soutien d'un comité organisateur local, formé de représentants de la magistrature, du barreau et du milieu universitaire, dirigé par l'honorable Michael Tulloch, juge en chef de l'Ontario.

« Nous sommes honorés d'accueillir la Cour suprême du Canada à Thunder Bay et d'assister à ses efforts visant à encourager le dialogue ouvert, à renforcer la confiance et à promouvoir la crédibilité de notre système de justice », a déclaré le juge en chef Tulloch. « La visite de la Cour suprême dans le nord-ouest de l'Ontario nous rappelle que la justice ne se limite pas à Ottawa ; elle appartient à tous les Canadiens et les Canadiennes. »

Cette visite est organisée avec la collaboration de tous les tribunaux de l'Ontario, de même que de nombreuses personnes et organisations, notamment la Faculté de droit Bora Laskin de l'Université

Lakehead, la Thunder Bay Law Association, l'Association du Barreau de l'Ontario et le Barreau de l'Ontario.

Les visites effectuées à Victoria (C.-B.) en février, à Moncton (N.-B.) en mars, à Yellowknife (T.N.-O.) en septembre et à Sherbrooke (QC) en octobre ont été très productives. La Cour prévoit plusieurs autres activités tout au long de 2025 pour commémorer son 150<sup>e</sup> anniversaire. Veuillez consulter la [page Web de la Cour suprême du Canada](#) pour de plus amples renseignements sur celles-ci.

## Aperçu de l'itinéraire

Veuillez noter que l'itinéraire pourrait changer. Les événements ouverts au public et aux médias sont indiqués comme tels. Pour de plus amples renseignements, veuillez consulter la [page Web de la Cour suprême du Canada](#).

### Premier jour (lundi 17 novembre 2025)

- À 8 h, les juges de la Cour suprême du Canada ainsi que le juge en chef de l'Ontario, l'honorable Michael Tulloch, participeront à un point de presse à l'hôtel Delta à Thunder Bay. L'inscription préalable est obligatoire; les journalistes peuvent contacter [media@scc-csc.ca](mailto:media@scc-csc.ca) pour s'inscrire.
- À 9 h 30, les juges prendront part à un forum public spécial intitulé [\*Au-delà du banc : un dialogue avec des juges de la Cour suprême du Canada\*](#). Il s'agit d'un événement gratuit, analogue à une assemblée publique, au cours duquel les juges répondront aux questions du public sur un large éventail de sujets. L'événement débutera par une cérémonie d'accueil avec des leaders autochtones. Les membres du public peuvent y assister en personne ou en ligne. Réservez votre place et faites parvenir vos questions par courriel à l'adresse suivante : [ThunderBay150@scc-csc.ca](mailto:ThunderBay150@scc-csc.ca).
- Les juges interagiront avec des élèves du secondaire et répondront à leurs questions sur le système de justice.
- Les juges s'entretiendront avec des représentants de la magistrature locale.

### Deuxième jour (mardi 19 novembre 2025)

- Les juges visiteront la clinique juridique Kinna-aweya.
- Les juges rencontreront des étudiants et des professeurs à la Faculté de droit Bora Laskin de l'Université Lakehead.
- Les juges participeront à un événement avec les membres de la communauté juridique locale.

Pour de plus amples renseignements au sujet de la visite et des activités prévues, veuillez visiter la page Web suivante : <https://www.scc-csc.ca/150/thunder-bay-fra.html>.

## Personne chargée des relations avec les médias

Daniel Byma

Conseiller juridique principal et chef de cabinet

Cabinet du juge en chef du Canada

613-996-9296

[Daniel.Byma@scc-csc.ca](mailto:Daniel.Byma@scc-csc.ca)

### **À propos de la Cour suprême du Canada**

Créée en 1875, la Cour suprême est la juridiction d'appel de dernier ressort du Canada. En tant que plus haut tribunal du pays, elle a compétence en dernière instance sur des litiges dans tous les domaines du droit. Depuis ses débuts, la Cour a joué un rôle crucial en façonnant le paysage juridique canadien et en jetant les bases d'un pays démocratique solide et sûr fondé sur la primauté du droit. Les neuf juges instruisent et tranchent des causes en français et en anglais sur des questions de droit qui ont de l'importance pour le public et contribuent à l'évolution du droit canadien. La Cour est également bijuridique, ce qui veut dire qu'elle applique le droit selon les traditions juridiques de la common law et du droit civil.